

國立成功大學體育選課須知

National Cheng Kung University Notes for taking PE course

100.04.11 99 學年度第五次室務會議修正通過
Ratified and passed at the 5th Physical Education Office Meeting, April 11,2011

105.09.12 105 學年度第一次室務會議修正通過
Ratified and passed at the 1st Physical Education Office Meeting, September 12,2016

一、體育課程分為必修與選修兩個部分：

- (一) 必修體育：大學部學生，必須修滿四個學期 0 學分的必修課程。
- (二) 選修部分：一到四年級與碩、博士班同學皆可選習，每學期 1 學分之專項運動選修課程。

1. Physical Education can be classified as two parts : Compulsory and Optional

- (i) Compulsory: under graduated students must take PE course with zero credit for 4 semesters.
- (ii) Optional: Undergraduate students and Masters and PhD students can take optional PE course with 1 credit, though these credits may not be counted for graduation.

二、體育選課規定：

在校學生一至二年級每學期均須修體育，不申請免修或停修。選修體育一至四年級及碩、博士班每學期均可選修，但其學分不能抵作一、二年級體育必修課程，選修體育之總學分數依各系相關規定核計。(1 學分的體育課,不能抵免 0 學分的體育課。1 學分體育課是否計算在畢業學分內，由各系所自行決定)

- (一) 一年級缺修體育者及已修體育成績不及格(含零分)者，應於次學年同學期重修或補修，在校修業年限屆滿仍無法修畢時，應令退學。
- (二) 因前述情形需要重修或補修之大學四年級以上學生，任一學期至多可修習二學期體育。

2. Regulations

Each year 1 and year 2 student must take PE courses, and cannot exempt or not take.

PE course with 1 credit cannot be used for exemption of compulsory PE course with no (0) credit.

PE course with 1 credit – this credit may be counted for credit for graduation at discretion of department and graduate school.

- (i) Student who does not take PE course in Year 1 or fails in PE course (including 0 credit PE course) must retake course in the same semester of coming year.

If a student cannot pass required PE courses at the end of studying year, this student will be dropped out by university.

- (ii) A student who studies more than 4 years, or a student who meets above norms can only take maximum 2 PE courses in one semester.

三、必修體育課程之修課細則如下：(本規定於 98 學年度起之入學大學部學生適用)

- (一) 大學部學生於畢業前需修習一門大一上學期體育課、一門大一下學期體育課(課程名稱：xx 與健康體能)及兩門大二體育課(課程名稱不含健康體能之體育課程)。
- (二) 上述三類體育課程(一門大一上、一門大一下及兩門大二體育)不得相互抵免。大一上學期體育課為原班上課。大一下學期體育課程須考 3000 公尺。
- (三) 修畢校隊必修課程，可抵大一下及大二體育。
- (四) 若於 97 學年度(含)以前入學之大學部學生，所修習之大一下學期體育課、校隊及大二體育課相互之間可互抵。

3. Regulations for Compulsory PE Course: Applicable for undergraduate student who enters this university in/after year 2009.
 - (i) Before graduation, undergraduate student must take one PE course in first semester and one in second semester in year 1, and two PE courses in year 2(course name without xxx and healthy fitness).
Course name for year 1 is xxx and healthy fitness
Course name for year 2 is without “xxx and healthy fitness”.
 - (ii) For courses mentioned in (i) (courses in year 1 and year 2) cannot be exchanged for each other.
Student must take PE course in first semester of year 1 with his/her own classmates.
Student should demonstrate ability to run 3000 meters in semester 2 of year 1.
 - (iii) Student who finishes the course for school team can be exempt from PE course in second semester of year 1 and year 2.
- 四、必修體育課程採興趣選項，混合編班，一年級學生不可跨年級上修二年級體育課。
4. There are different sports options for compulsory PE course. Different department students may be arranged in the same class. Year 1 student cannot take course with year 2 student.
- 五、已修畢四學期應修之體育課者，不得於第一階段選填體育課志願。
5. A Student who finishes compulsory courses for 4 semesters cannot choose optional PE course in the first stage.
- 六、第一階段選課至第三階段選課：請依學校規定之時間利用網路選課。因復學、轉系、學依學校規定時間內辦理人工加簽選課。
6. **Registering for 1st to 3rd stage PE courses:** Student must register for courses on NCKU web site during the required period. Special students, such as, back-to-school, department transferred, and university transferred, must visit PE office to register personally during required period.
- 七、特殊因素棄補選：請於特殊因素人工加簽規定期間至體育室辦理選課。交換生須於特殊因素人工加簽階段的第二天下午仍有餘額始得加簽。
7. **Exempt and retake for special reason:**
Student must go to PE office personally for endorsement during registration periods for special reason.
An exchange student can only register for course in the afternoon of the day after registration period for special reason.
- 八、自備器材項目：選習桌球、羽球、網球與軟網者，需自備球具。高爾夫球課至校外場地實習相關費用需自行負擔。西洋劍器材可向任課教師登記借用。自行車需自備安全帽。壘球課自備手套。韻律教室上課須自備乾淨室內運動鞋。
- 8 For table tennis, badminton, tennis and soft tennis courses, student must pay for their own equipment.
For golf, student must pay for facility outside of university.
Fencing equipment can be borrowed free from university.
Helmet for bicycle must be arranged by student.
Softball gloves must be arranged by student.
Cleaning inner shoes for rhythmic dance must be arranged by student.
- 9 「適應體適能班」為專供不適合激烈運動或身障生同學選習，請於開學後第一次上課前攜帶公立醫

院、教學醫院或群體醫療中心開具之證明至體育室審定，並辦理選課。

9. Special fitness class” is for student who cannot do intense exercise, or for handicapped students. Such student must take certification from public hospital, teaching hospital, or community health centers, to PE office for evaluation and registration.
- 10 校代表隊員（已由代表隊教練甄選入隊之隊員）：必須依科目時間表的科目序號填單一志願，請勿填錯；非校代表隊員不得選填。
10. **School team member (already chosen by trainers):** Student chooses course code in time table. Only one course can be chosen and must be correct. Non school team members cannot select.
- 11 運動績優生選課規定：本校運動績優生(含甄審甄試入學及運動績優生招生入學)於畢業前需修畢六學期之體育課（含大一體育第一學期與必修校代表隊課程三學期及選修校代表隊課程兩學期）。
11. **Sport merit students:** Sport merit students should take 6 PE courses for 6 semesters (including one in 1st semester of year 1. 3 compulsory courses for school team member, and 2 optional courses for school team member).
- 12 正式上課時間：開學第一週，穿著規定之運動服裝，並依規定攜帶自備器材。上課教室依體育室網站教學組公告上所載的地點上課。
12. **Class hours:** In the 1st week students wear sport shirt, take equipment, and go to the facility. Facilities are announced on the NCKU PE Education Office web site.
- 13 體育成績補登或更正：請同學依學校規定期間內查詢成績，如有成績漏給情形，請儘速至體育室辦理補登，如有成績需更正事宜，需於下一學期開學後一週內辦理，逾越期限，均不得申請補登或更正。
13. **Registration Results or corrections:** Student can check course assignments during required period. If there is no result, please contact PE Office. If there is any mistake, it should be corrected within 1 week of next semester. After that no corrections will be accepted.